
Na improvizované motokrosové trati pod skokanskými můstky se začátkem října proháněly „fichtly“, tedy především stroje na zákla-
du Jawy pionýr ze 60. a 70. let minulého století. Cílem zúčastněných posádek bylo v rámci 4 hodinového závodu ujet se svým strojem co 
nejvíce okruhových kol. 

D a l š í  i n f o r m a c e  n a  s t r a n ě  9 .

listopad 2015        cena 10 Kč

PTAKRT Harrachov – Jan Denke a Milan Ptáčník

Fichtl Cup v Harrachově

Fo
to

: D
. H

lo
uš

ek



2         Harrachovský zpravodaj          11/2015

ÚVODNÍK

ME dorostu v orientačním běhu 2018 
v Harrachově?
Kandidatura je za dveřmi!
Český svaz orientačních sportů podává kandidaturu na 
Mistrovství Evropy dorostu. „Pořádat závod v Harrachově 
zamýšlí tým mladých pořadatelů z celého Libereckého 
kraje. Mezinárodní klání by se mělo uskutečnit v termí-
nu 28. 6. - 1. 7. 2018 v Harrachově,“ říká Jana Valešo-
vá, členka přípravného výboru MED 2018.
Podobných závodů se každoročně účastní přes 300 
mladých závodníků a přibližně sto členů podpůrných 
týmů ze všech evropských zemí. Soutěží se ve třech 
různých disciplínách, kterými jsou sprint, klasická 
trať a štafety. Všichni účastníci jsou mladší osmnácti 
let.
„Město Harrachov by se mělo stát jak dějištěm závodu 
ve sprintu, tak hlavním centrem celé akce. Pořadatelé si 
ho vybrali pro jeho atraktivní polohu, krásné přírodní okolí 
a skvělé zázemí pro sportovní akce. Klasická trať by měla 
proběhnout v horských terénech Tanvaldského Špičáku. 
Závěrečné štafety poté v lesích v okolí Kořenova,“ vysvětluje 
Valešová.
Pořadatelé budou usilovat o souhlas k pořádání od Meziná-
rodní federace orientačního běhu v první polovině roku 2016. 
„Jsme rádi, že připravovaná sportovní akce našla podporu 
a pochopení nejen u vedení města a věříme, že stejně kladně 
ji přijmou i obyvatelé, kteří naši akci v hojné míře podpoří,“ 
doufá Jana Valešová.

Milí Harrachováci.
Začátkem října zdárně proběhl první ročník Fichtlcupu 

v Harrachově. V příjemné atmosféře, za krásného počasí se 
pořadatelům povedla moc pěkná akce. Děkuji všem, kteří 
ji pečlivě připravili a věřím, že v příštím roce bude mít své 
pokračování. 

Před zimou, která se nezadržitelně blíží, chceme ještě do-
končit některé nutné práce. Chodník pod Normou již dlouho 
volal po opravě, je otázkou dnů, kdy bude dohotoven. Veřejné 
osvětlení v části Ryžoviště se konečně dočkalo celkové rekon-
strukce, jsem přesvědčená, že ji ocení naši občané i návštěvní-
ci Harrachova. 

28. října jsme oslavili státní svátek České republiky. Připo-
mněli jsme si významnou událost, která zahájila dějiny Česko-
slovenska, nového a společného státu dvou národů. V Harra-
chově oslava svátku proběhla v místním kostele sv. Václava 
a součástí programu bylo čtení z knihy K. Gibrana “Prorok“ 
s půvabným hudebním doprovodem.

Začátek listopadu je každoročně spojen se vzpomínkou 
na naše zesnulé. V době, kdy se příroda ukládá k zimnímu 
spánku, chodíme na hřbitov a více, než kdy jindy, vzpomínáme 
na ty, kteří nás navždy opustili. Svátek Památka zesnulých 
(Dušiček) trvá již od dvanáctého století a je moc dobře, že 
přetrvává i v dnešní hektické době, kdy si mnohdy říkáme, že 
všechno ztratilo svůj řád.

Protože se zima již nezadržitelně blíží, připravujeme se na 
zimní údržbu. Dispečerem pro zimní údržbu bude zase pan 
Oldřich Jakubec, který svoji práci s přehledem v uplynulých 
letech zvládal. Protože jsme tady na horách na zimu zvyklí, 
věřím, že vše proběhne v klidu a ke spokojenosti naší i našich 
návštěvníků.

Se zimou souvisí i další událost. Vedení společnosti Sportov-
ní areál Harrachov, a.s., který u nás provozuje sjezdový areál, 
svolalo na 26. 11. tohoto roku mimořádnou valnou hromadu, 
na které se bude rozhodovat, zda připravovat a provozovat 
areál v zimní sezoně 2015/2016. Tento, pro mě nepochopitel-
ný, přístup ohrožuje turistický ruch, na kterém je Harrachov 
závislý. Zástupci města Harrachov se svým 4%  podílem ve 
společnosti SAH nejsou tento stav schopni zásadně ovlivnit. 
Nedobrovolně se tak stáváme rukojmími i s našimi hosty. 
Nezbývá, než věřit, že zvítězí zdravý rozum a nedojde k roz-
hodnutí, které by pro Harrachov a jeho budoucnost mohlo být 
fatální.

29. listopadu zahájíme v Harrachově adventní čas. Připojte 
se i Vy k přípravám této tradiční akce, třeba vlastním pečivem, 
které návštěvníkům rozdáváme za dobrovolný příspěvek, který 
následně rozdělujeme do naší mateřské a základní školy!

Přeji Vám mnoho zdaru při přípravě zimní sezony a klidný 
listopad.

                                                                               Va š e  Eva Zbrojová 

AKTUÁLNÍ TÉMA

„     Harrachov je nejen turistic-
kým, ale také sportovním měs-
tem. Proto každou akci tohoto 
rozsahu vítáme, navíc jde o do-
rostenecké mistrovství Evropy 
a mládežnický sport podporuje-
me  nejraději, říká Eva Zbrojová, 

starostka Harrachova. “ 



Orientační běh 
(zkratka OB, angl. Orienteering) 
Dynamický sport, jehož kolébkou je daleká Skan-
dinávie. Spojuje v sobě prvky vytrvalostního 
sportu i taktického výkonu. Je to sport 
založený na schopnosti orientace 
v terénu s mapou a buzolou. Úkolem 
závodníka je v co nejkratším čase 
oběhnout v daném pořadí v mapě 
vyznačenou trasu. 
Účastníci na startu obdrží mapu, 
obvykle terénu, který neznají. 
Na mapě jsou vyznačena kont-
rolní stanoviště (kontroly), která 
mají účastníci nalézt v určeném 
pořadí. 
Závodní orientační běh je sport, 
při kterém závodníci postupně co 
nejrychleji oběhnou všechny kontroly 

na své trati. Tratě jsou připraveny v různé obtížnosti 
a délce a rozděleny do tzv. kategorií podle pohlaví 

a věku závodníků. Závodníci při OB běhají většinou 
mimo cesty a překonávají terénní překážky.

Úspěch v OB v elitních kategoriích závisí 
nejen na vynikající fyzické připravenosti 

a běžecké rychlosti, ale také na výběru 
nejrychlejší cesty (postupu) mezi 

kontrolami. (Kontroly jsou stejné 
pro všechny závodníky v dané 

kategorii (pozn. pokud nejsou 
„rozfarstovány“), ale postupy se 
mohou mezi závodníky velmi 
lišit.
Mistrovství světa v OB se koná 
každý rok (do roku 2002 jednou 

za dva roky). První MS v OB se 
konalo v roce 1966.

Dalšími důležitými závody jsou Mist-
rovství Evropy a Světový pohár.

Mistrovství Evropy dorostu by v případě výhry v kandidatuře 
mohlo patřit v roce 2018 k největším akcím, které se v Harra-
chově v daném roce uskuteční. O připravované akci jsme si 
povídali s Janem Pickem, členem Soutěžní komise Českého 
svazu orientačních sportů.
Koho napadlo uskutečnit závody v Harrachově? 

Napadlo to Dana Wolfa a mě. Byli jsme osloveni místopřed-
sedou ČSOS (Českého svazu orientačních sportů), zda neuspo-
řádat Mistrovství Evropy dorostu (MED) v Čechách a konkrét-
ně na severu Čech. Hledali jsme vhodnou lokalitu, kde by bylo 
dostatek ubytovacích kapacit, náročné terény pro orientační 
běh a nedaleko našich domovů. 
Máte zkušenosti s podobnými závody v okolí?

Mistrovství Evropy dorostu jsme nikdy nepořádali, ale máme 
zkušenosti s pořádáním vícedenních mezinárodních závodů 
Pěkné prázdniny (konají se každý rok v Českém ráji), Mis-
trovstvím republiky (2010 a 2013) nebo celostátních žebříčků 
v orientačním běhu (2014, připravujeme 2016). Podílíme se 
i na Mistrovství Evropy dospělých 2016 v pozici stavitelů tratí, 
které se koná v Jeseníkách.
Kolik lze očekávat závodníků?

Očekává se zhruba 300-400 závodníků a cca 100 trenérů, 
lékařů a funkcionářů. Zároveň by u MED byly doprovodné 
závody, kde počítáme s účastí dalších cca 1000 závodníků.
Kdo patří mezi českou špičku OB napříč kategoriemi?

V poslední době je několik špičkových klubů v rámci České 
republiky: SK Žabovřesky Brno, OK Lokomotiva Pardubice 
nebo OK 99 Hradec Králové. V Libereckém kraji patří do špičky 
OOB TJ Turnov, OK Jiskra Nový Bor a v žákovských kategori-
ích TJ Tatran Jablonec.
Kolik závodů absolvují čeští orientační běžci u nás a násled-
ně špička na mezinárodním poli?

V České republice se koná ročně cca 250 závodů v orien-
tačním běhu. Špičkový závodník absolvuje cca 20-30 
závodů u nás a do deseti závodů na mezinárodní poli.

Očekáváme tři sta až čtyři sta závodníků
AKTUÁLNÍ TÉMA
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TIPY

AKTUÁLNĚ

Omezení vstupu končí
Omezení vstupu z důvodu ochrany přírody do některých 
oblastí v Krkonošském národním parku, které Správa Krko-
nošského národního parku každoročně v souvislosti se sběrem 
borůvek vydává, končí. Letošní sezona byla podobná jako 
v posledních třech letech a přestupků v souvislosti se sběrem 
borůvek bylo malé množství. V průběhu platnosti „borův-
kového nařízení“ strážci Správy KRNAP uskutečnili na sto 
tematicky zaměřených strážních služeb. Při nich zahájili pět 
správní řízení a uložili dvě blokové pokuty na místě.
Letošní sezonu lze tedy z pohledu porušování tohoto opatření 
hodnotit jako málo  problémovou.

M g r .  R .  D r a h n ý

Pozvánka na mimořádnou Valnou hromadu akcionářů společnosti
Sportovní areál Harrachov a.s. 
Představenstvo společnosti Sportovní areál Harrachov a.s., IČ 47468149, se sídlem Harrachov 225, 
PSČ 512 46, zapsané v OR vedeným Krajským soudem v Hradci Králové, oddíl B, č. vložky 875
svolává
podle § 406 a násl. Z OK a čl. 13, 15 stanov společnosti
zasedání mimořádné Valné hromady akcionářů,
které se bude konat dne 26. 11. 2015 od 10.00 hodin v Praze, Strahov, sídlo ČUS, místnost č. 209.

Pořad jednání řádné VH:
1. Zahájení
2. Volba orgánů mimořádné Valné hromady
3. Zpráva představenstva o stavu uzavírání nájemní smlouvy s UZSVM
4. Právní důsledky beze smluvního vztahu k pozemkům UZSVM nutným k provozu areálu a finanční 
rozbor dopadů možného neprovozování areálu  podklad k rozhodnutí zda připravovat areál na zimní 
sezonu 2015/2016; zda provozovat areál v zimní sezoně 2015/2016.
5. Závěr
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AKTUÁLNĚ

AKTUÁLNĚ

Z diáře starostky města
  1. 10. – 9. 10. dovolená

  3. 10.  zahájení závodu Fichtl cup

12. 10.  jednání s náčelníkem OO PČR panem Malečkem

12. 10.  zahájení Forum Nordicum ve Sklářské Porubě

12. 10.   rada města

13. 10.  jednání na radě Svazku měst a obcí Krkonoše ve 

Vrchlabí
13. 10.  prezentace města na Forum Nordicum

14. 10.  jednání s panem Poledňákem

14. 10.  jednání s panem ředitelem Orea Vital Hotel Sklář

14. 10.  jednání s panem Hilbertem

15. 10.  přednáška Teorie a praxe v odpadovém hospodář-

ství v Liberci

16. 10.  jednání na téma Vánoční trhy v Harrachově s pány 

Polednem a Lahodou a paní Stehlíkovou

19. 10.  rozhovor na rádiu RCL

19. 10.  jednání s hejtmanem LK Martinem Půtou na téma 

rozšiřování sjezdových tratí v Harrachově

19. 10.  jednání s paní Kateřinou Lauermannovou z odboru 

územního plánování a stavebního úřadu LK

19. 10.  jednání s firmou KPMG

19. 10.  rada města

21. 10.  jednání s projektovým manažerem na téma přestav-

by Integrované střední školy lesnické na domov seniorů

21. 10.  jednání s JUDr. Novákem

21. 10.  jednání na generálním ředitelství ÚZS ve věcech 

majetkových v Praze

22. 10.  delegace z Frenštátu pod Radhoštěm, došlo k pod-

pisu partnerské smlouvy

23. 10.  schůze Mikroregionu Tanvaldsko

26. 10.  jednání s paní Pražákovou z firmy Park Tři věže

26. 10.  jednání s pořizovatelem územního plánu Michalem 

Štimem
26. 10.  jednání s hejtmanem LK Martinem Půtou a ve-

doucím krizového řízení panem Broulíkem na téma hasiči v 

Harrachově

26. 10.  rada města

27. 10.  jednání s firmou DAS

27. 10.  jednání s panem Antošem ze Státní energetické 

inspekce ČR

27. 10.  jednání na téma zimní údržba v Harrachově

27. 10.  návštěva dvou jubilantů

28. 10.  projev na oslavě ke státnímu svátku

31. 10.  návštěva jubilanta 

                                                     
 ( e n d )

Práce ve městě
Práce na zvelebení 
hřbitova pokračují

V Ryžovišti je postupně budováno 
nové veřejné osvětlení 

Také některé chodníky ve městě 
procházejí opravamiFo
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ŽIVOT VE MĚSTĚ

Harrachov se představil na mezinárodním 
setkání sportovních novinářů
V termínu 12. – 15. října 2015 proběhl u našich sousedů ve 
Sklářské Porubě již 36. ročník akce Forum Nordicum, kdy se 
v rámci této události každým rokem před zimní sezonou setkávají 
nejen novináři ze světa sportu, ale i další osobnosti, které nějakým 
významným způsobem v oblasti zimních sportů figurují. Možnost 
prezentovat se dostal i Harrachov a využil toho v maximální možné 
míře. V průběhu FIS day jsme viděli například prezentaci rakous-
kého Kulmu, kde se už intenzivně připravují na mistrovství světa 
v letech na lyžích, které zde proběhne příští rok nebo prezentaci 
finského Lahti, kde se bude v roce 2017 pořádat mistrovství světa 
v klasickém lyžování. Nejen Harrachov, ale celý region Krkonoš 
přítomným představil jeden z našich bývalých úspěšných reprezen-
tantů v severské kombinaci  Tomáš Slavík, který svůj úkol splnil 
na jedničku s hvězdičkou. Novináři prostřednictvím Tomášem 
komentované videoprezentace viděli nejen krásy našich hor, ale 
i harrachovské skoky a lety na lyžích od úplných historických prvo-
počátků po současnost nebo adrenalinem nabité závody Red Bull 
400, které se u nás úspěšně „zabydlely“. Harrachov zde dále zastu-
poval koordinátor české reprezentace skokanů Jakub Jiroutek, dále 
Stanislav Slavík, Jitka Pánková a samozřejmě zde nechyběla ani 
naše paní starostka. 
Středa byla zaměřena na biatlon, kde se například polská pre-
zidentka biatlonové asociace Dagmara Gerasimuk pochlubila 
s projektem „nového“ jakuszyckého areálu, nebo Norové s blížícím 
se Mistrovstvím světa v biatlonu, které proběhne od 28. února do 

13. března 2016 na biatlonovém stadionu Holmenkollen v Oslu. 
Náš český biatlon, respektive hlavně harrachovský, zde představil 
Petr Kožíšek, předseda SKP Harrachov. Ačkoliv zde původně měli 
harrachovský biatlon představit již v minulém Harrachovském 
zpravodaji zmiňovaní trenéři Jan Zapadlo a Milan Janoušek, bohu-
žel,  nakonec jim nebylo z pracovních důvodů přáno. Petr Kožíšek 
však tuto roli zvládl a přítomným ukázal, že i v malém biatlonovém 
areálu se dají vychovat velké hvězdy. Tímto chci poděkovat všem 
výše uvedeným za jejich účast, která vedla ke zviditelnění   
Harrachova v pozitivním duchu..

L .  S t e h l í k o v á

Harrachov má nového partnera – Frenštát 
pod Radhoštěm
Harrachov má od 22. října 2015 nového partnera, a tím se stalo 
malebné městečko Valašského království – Frenštát pod Radhoš-
těm. V tento den byla za přítomnosti zástupců města Harrachova 
a Frenštátu pod Radhoštěm podepsána 
Smlouva o partnerství a spolupráci. 
A co starostky výše uvedených měst Eva 
Zbrojová a Mgr. Zdeňka Leščišinová svým 
podpisem stvrdily, a co se tedy od tohoto 
vzácného okamžiku očekává? Především 
vzájemná spolupráce v nejrůznějších ob-
lastech života, která partnerským městům 
přinese nové možnosti v jejich rozvoji 
a obohatí obyvatelstvo obou měst o nové 
zkušenosti, aktivity a společné zážitky, obě 
města budou cíleně uskutečňovat vzájem-
nou výměnu v oblasti sportu, vzdělávání, 
kultury, v oblasti spolkové a zájmové čin-
nosti, v oblasti cestovního ruchu a budou 
napomáhat rozvoji všeobecných společen-
ských vztahů a vytváření nových kontaktů. 
Po slavnostním podpisu této smlouvy, 

který proběhl v harrachovské obřadní síni, se Frenštátští vydali 
za poznáním Harrachova, svého nového partnerského města. 
Jejich první kroky vedly do základní školy, kde měly děti pro 

hosty připravený netradiční způsob 
představení se, a to formou vtipně 
laděných básniček, které vykouzlily 
každému úsměv na tváři a násle-
dovala reakce v podobě velikých 
pochval a obdivu. Děti mohly po 
tomto svém úspěšném odprezen-
tování se, dokonce i v angličtině, 
za odměnu Frenštátské vyzpovídat 
a bez ostychu toho využily. Padaly 
dotazy všeobecné, ale někdy trošku 
zákeřnější, typu: Od čeho vznikl 
název Radegast? Či proč mají ve 
znaku města sv. Martina. Otázek 
nebyl ušetřen ani pan ředitel fren-
štátské školy a měl dětem zodpo-
vědět, kolik dětí navštěvuje jejich 
školu nebo kolik děvčat a chlapců 
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Eva Zbrojová a Mgr. Zdeňka Leščišinová. Foto: L. Stehlíková



Správa Krkonošského národního 
parku pečuje nejenom o přírodní, ale 
i kulturní dědictví Krkonoš. Právě proto 
jsme v letošním roce kompletně zrekon-
struovali 193 let starý křížek na Studeno-
vě nad Rokytnicí nad Jizerou. 

Okolí Rokytnice nad Jizerou je známé 
množstvím drobných sakrálních pamá-
tek. Studenovský křížek z roku 1822 
stával u tzv. kasáren na rozcestí turis-
tických cest na Studenově. Byl umístěn 
tak trochu na okraji zájmu na křižovatce 
lesních cest ve výšce 930 m n. m. O jeho 
opravu se již před více než deseti lety 
snažila dvojice obyvatel osady Studenov. 
Byli jimi pan Jindřich Seidl z Vilémova, 
který byl nájemcem objektu „kasáren“ 
a paní Anna Khunová, pražská malíř-
ka a chalupářka z objektu č. p. 11 na 
Studenově. Jejich prvním zásahem bylo 
doplnění chybějících kamenných kvádrů 
z podstavce a ošetření Kristova těla 
zlacenkou. Tento první počin ale bohužel 
dlouho nevydržel – Krista našli na zemi 
s uraženýma rukama. Na řadu let upadl 
křížek opět v zapomnění. Loni starosta 
Rokytnice nad Jizerou Petr Matyáš ini-
cioval možnou opravu křížku, který leží 
na pozemcích ve vlastnictví národního 
parku. 

Téměř přesně rok od setkání starosty 

Rokytnice a ředitele Správy KRNAP Jana 
Hřebačky byla dokončena oprava křížku. 
Došlo k obnově kamenných základových 
stupňů, čištění, doplnění vydroleného 
kamene na pískovcovém podstavci, 
ošetření všech kovových částí kříže a pře-
devším k vymodelování a novému odlití 
uražených Kristových rukou. 

Velkou neznámou zůstávala podoba 
desky umístěné na čelní straně kamenné-
ho dříku. Původní deska s pravděpodob-
ně německými nápisy chyběla. Roze-
běhlo se pátrání po její někdejší podobě. 
Hledalo se mezi starými fotografiemi, 
v archivech, kontaktovali se pamětníci, 
a dokonce se zprostředkovaně podařilo 
spojit i s pamětnicí, dnes žijící v Němec-
ku. Pátrání po původní podobě desky 
ale nebylo úspěšné, a tak byl do nové 
mramorové desky vytesán nápis v češtině 
„Já jsem cesta“. Tento nápis odkazuje 
jak na duchovní rozměr křížku, tak na 
umístění křížku na důležité křižovatce 
historických cest – poštovní, vedoucí 
z Rokytnice do Harrachova a obchodní, 
spojující přes hřebeny Krkonoš jizerské 
údolí a Slezsko. 

„Obnova křížku se velmi vydařila 
a doufejme, že takto opravený vydrží 
alespoň dalších 193 let,“ uvedl ředitel 
Správy KRNAP Jan Hřebačka. 

Obnovili jsme studenovský křížek
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KRNAP

ŽIVOT VE MĚSTĚ

chodí do čtvrté a páté třídy. Jedna ze zvídavých otázek 
putovala i k panu Jiřímu Raškovi, který je ve Frenštátě radní 
a předseda komise sportu, a otázka zněla: Jaký byl Váš nej-
delší skok na lyžích? Odpověď zněla: 167 metrů. 
Naše nové partnery dále čekala prohlídka harrachovské 
sklárny, kde byli zasvěceni do tajů ruční výroby skla nej-
starší činné sklárny na světě a poté následoval přejezd přes 
Anenské údolí k Šindelce, kde se nás nemohl ujmout nikdo 
jiný, než její zakladatel Ing. Petr Kadleček. Pan Kadleček 
hosty nejen poučil o myslivectví, dřevovýrobě a problema-
tice v lesnictví, ale vyprávěl i příběh zrození Šindelky, který 
v některých směrech nebyl úplně jednoduchý. Asi málokoho 
při prohlídce expozice Šindelky napadne otázka, jaké strasti 
mohou souviset s vycpáním jelena a jeho následné přepravy, 
nebo jak to bylo ve skutečnosti s parůžky vycpaniny srnce. 
Tyto informace asi běžný návštěvník v Šindelce neuslyší, 
a proto prohlídky komentované se špetkou svérázného, ale 
zároveň srdečného humoru pana Kadlečka nemají chybu, 
a za to mu patří veliké díky. 
Věřím, že toto partnerství bude pro Harrachov přínosem 
a první vlaštovkou a důkazem toho, že dohoda nebude pou-
hým kusem papíru, je předání pozvánky harrachovských dětí 
pro frenštátské, které s nimi chtějí navázat kontakt a poznat 
je. Takže už v příštích měsících můžeme s radostí očekávat 
další návštěvu z Beskyd – tentokráte ještě početnější.

L .  S t e h l í k o v á
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Křížek Studenov 
31. října 2014



 

VÁS SRDEČNĚ ZVE NA PÁTEČNÍ SVATOMARTINSKÉ POSEZENÍ 

6.11.2015 OD 20.00 HODIN 

 
 

PŘIJĎTE POSEDĚT, POBAVIT SE, POJÍST, POPÍT 
A SPOLEČNĚ OSLAVIT SVÁTEK SVATÉHO MARTINA 

 

K PŘÍJEMNÉMU VEČERU VÁM ZAHRAJÍ A ZAZPÍVAJÍ MÍŠA A PETR ČERVENÍ  
 

REZERVACE MÍST NA TELEFONU 603 24 75 73 NEBO V RESTAURACI MOTEJLEK 

 8         Harrachovský zpravodaj           11/2015

OSOBNOST

Bývalý sekretář fotbalového oddílu Jis-
kry Harrachov Jaroslav Horáček obdržel 
v květnu roku 2011 cenu Václava Jíry. 
Cena je udělována osobnostem, které se 
významně zasloužily o rozvoj českého 
fotbalu. Oceňováni tak bývají bývalí 
vynikající hráči nebo dlouholetí obětaví 
trenéři a funkcionáři. 

Jaroslav Horáček se dostal ke sportu v 
Harrachově nejdříve přes běžecké lyžová-
ní. Později zanechal sportovní kariéry a 
začal trénovat běžecké naděje. Po deseti 
letech sportovní aktivitu přerušil a posta-
vil si ve „svém Harrachově“ domek. 

Před více jak dvaceti lety se do sportov-
ního dění v horském lyžařském středisku 
opět zapojil, nikoli do lyží, jak by leckdo 
čekal, ale začal se věnovat fotbalu, kde 
trénoval místní naděje. „K fotbalu mě 
přivedl syn, který začal hrát za místní 
Jiskru. On pak skončil a já tam působil 
dlouhá léta dál,“ sdělil Jaroslav Horáček. 

Později se stal bafuňářem fotbalové 
Jiskry, a také předsedou místního oddílu, 
kde nyní zastává funkci čestného před-
sedy. Aktivně se zapojil také do práce na 
Okresním fotbalovém svazu v Jablonci 
nad Nisou, kde byl dlouhá léta v čele 
komise mládeže jako předseda. 

Jeho hlavním posláním byla vždy práce 
s mládeží. „Vychovávat naděje byl můj 

hlavní úkol a dlouhá léta 
jsem pracoval jako před-
seda komise mládeže a 
myslím, že za tu dobu se 
mládež dostala na vcel-
ku dobrou úroveň, byť 
dneska počty účastníků 
klesají, ale na druhou 
stranu roste počet dětí 
v přípravkách,“ doufá 
v návrat dětí k fotbalu 
Horáček. Ten si uvědo-
muje, že bez kvalitních 
podmínek pro mládež 
by mohla být ohrožena 
budoucnost dospělých 
soutěží.

„Když nebude mládež, 
tak nebude za pár roků 
mít kdo hrát fotbal. My-
slím si, že je to poměrně 
dost důležité pracovat s 
mládeží. Hlavně v dneš-
ní době, když mají spoustu jiných zájmů 
a aktivit,“ dodal Jaroslav Horáček.

V roce 2010 se Jaroslav Horáček rado-
val z otevření nově zrekonstruovaného 
hřiště v Harrachově s umělým trávníkem, 
které dalo místním hráčům možnost 
celoročního trénování.

Cenu Františka Jíry získal v roce 2011 

z rukou tehdejšího předsedy Českomo-
ravského fotbalového svazu Ivana Haška. 

„Neočekával jsem to. Myslím, že jsou ve 
fotbale daleko záslužnější lidi, než jsem 
já. Snažil jsem se udělat pro fotbal to, co 
šlo,“ řekl po obdržení medaile skromně 
Jaroslav Horáček.

J .  E n d l e r

Jaroslav Horáček: Držitel ceny Václava Jíry
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Areál velkých skokanských můstků v Harrachově se 
v sobotu 3. října 2015 stal dějištěm napínavého závodu 
legendárních maloobsahových motocyklů JAWA 50, lido-
vě přezdívaných fichtl. Cílem zúčastněných posádek bylo 
v rámci 4 hodinového závodu ujet se svým strojem co nejvíce 
okruhových kol. 

Pěkné počasí i velkolepá kulisa harrachovského skokanské-
ho areálu přilákaly do dějiště závodu značné množství diváků 
a též hlavně startujících týmů. Těch se tu celkem představilo 
27 ve třech kategoriích (Speciál, Ořežplech a Klasic). V kate-
gorii Speciál závodily i dvě harrachovské pořádající posádky 
– PTAKRT (st.č. 97) a Divočáci (6). „Protože se v letošním 
roce, z různých důvodů, neuskutečnily dříve pravidelné závo-
dy našeho severočeského Fichtlcupu, vznikla myšlenka zkusit 
udělat závody u nás v Harrachově. Kladné ohlasy byly od 
účastníků i diváků, a tak bychom určitě chtěli příští rok v are-
álu pod mamutím můstkem závody znovu připravit. Zároveň 

bych chtěl poděkovat nejen sponzorům, ale hlavně všem, kteří 
nám naše první domácí fichtl závody pomohli takhle úspěšně 
zrealizovat,“ řekl za pořadatele Jan „Krtek“ Denke. 

Medailové pozice a výsledek pořádajících týmů:
Kategorie Speciál: 1. Motocentrum (78 kol), 2. Elekropool 
team (75 kol), 3. Klucani Cross Team (74 kol) – 5. PTAKRT 
Harrachov (Jan Denke, Milan Ptáčník – 72 kol), 11. Divočáci 
– RM Harrachov (David Jeník, Michal Janek – 61 kol).
Kategorie Ořežplech: 1. Perštejn 1 (53 kol), 2. NASA  (50 
kol), 3. Gunner Team (49 kol).
Kategorie Klasic: 1.Údržbáři Riders Team (63 kol), 2. Oto 
Moto (60 kol) 3. Jakoloni (58 kol).
Závěrem poděkování sponzorům závodu:  hlavní partner 
Postřižinské pivo, město Harrachov, Motul
Kurt Lindner, Pivnice U Krtka, AVE, AGT Paseky nad Jizerou.

M .  S o u k u p

Legendární stroje JAWA 50 se utkaly přímo 
pod skokanskými můstky
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STŘÍPKY ZE ŽIVOTA ŠKOL
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Děti naší školy se 7. října 2015 zúčastnily už 3. ročníku škol-
ního přespolního běhu v Rokytnici nad Jizerou. Běh pořádá ZŠ 
Jablonec nad Jizerou a účastní se ho na 280 žáků ze tří základních 
škol Rokytnice nad Jizerou, Jablonce nad Jizerou a Harrachova. 
Akce se uskutečnila za ideálního počasí na tratích u Kapličky. 
Škola Harrachov vyslala do Rokytnice 22 závodníků:

F. Čermák, H. Dostalík, A. Jeníková, R. Kovačiková, M. Soldá-
tová, V. Florek, V. Kmoníčková, M. Slavík, N. Bohatá, J. Tulková, 
N. Horčičková, T. Komárková, O. Pilař, J. Konvalinka, J. Slavík, 
O. Salaba, P. Šablatura, R. Rýdl, O. Michálek, N. Benešová, K. 
Balcarová, G. Pospíšilová.

Celkem děti získaly v deseti kategoriích třináct umístění na 
stupních vítězů.

Škola děkuje TJ Jiskra Harrachov a řidičům 3 vozidel  
p. Jiroutkovi, Čuříkovi a Vaculíkovi za odvoz do Rokytnice a zpět.  
Doprava byla zdarma. Děkujeme!                   

I .  B o h a t ý,  u č i t e l  T V

Síla lidskosti - dokumentární film s archivními záběry, fotogra-
fiemi a svědectvím, vypovídající o odvaze jedince, jehož odhodlání 
pomohlo zachránit mnoho lidských životů, který žáci 5. až 9. třídy 
naší školy zhlédli v tanvaldském kině Jas 21. října 2015. Film 
vypráví příběh Nicholase Wintona, jemuž se podařilo v období od 
března do srpna roku 1939 vyjmout 669 dětí převážně židovské-
ho původu z transportů smrti a nalézt jim nové rodiny ve Velké 
Británii.

Návštěva z Frenštátu pod Radhoštěm zavítala do naší školy  
22. října. Skupinu hostů přivítali žáci 4., 5. a 6. ročníku. Starostky 
obou měst děti pozdravily a nastínily naši budoucí spolupráci. 
Děti se svými učitelkami si připravily krátký program a předaly 
řediteli ZŠ Záhuní ve Frenštátě panu Ing. Josefu Stieborské-
mu, dopisy pro jejich třídy. Ředitelé obou škol vidí ve  vzájemné 
spolupráci umožnit svým žákům poznat nové lidi a navázat nová 
přátelství, poznat jiný kraj, jeho zajímavosti a historii, obohatit 
školní život v mnoha rovinách – v oblasti komunikace, nava-
zování osobních kontaktů, ve sportu i ve výuce. Na pozvání ZŠ 
Záhuní pojedou naši žáci koncem školního roku do Frenštátu pod 
Radhoštěm.

EDUCA MY JOB 2015  - v rámci přípravy na volbu povolání 
navštívili žáci osmé a deváté třídy ve čtvrtek 15. října veletrh 
vzdělávání EDUCA MY JOB 2015 v Liberci. Smyslem této akce 
bylo  informovat žáky o možnostech vzdělávání ve všech typech 
středních škol v našem regionu a usnadnit jim tak nelehké 
rozhodování při výběru povolání. Vystavovatelé se prezentovali 
nejen papírovými propagačními letáky, které jsme si vzali na 
naši školní nástěnku, ale také nejmodernějšími technologiemi, 
digitálními projekcemi a počítačovými aplikacemi. Žáci mohli 
rovněž získávat informace přímo od studentů nabízených škol. 
A nabídka byla opravdu velmi pestrá. Jednalo se například 
o obory hotelové, zdravotnické, zemědělské, ale i zahradnic-
ké, veterinární, ekonomické, dále také o obory zaměřené na 
informatiku, cestovní ruch, stavebnictví, chemii, automobilový 
průmysl nebo uměleckoprůmyslová odvětví. Zkrátka vybrat si 
mohl určitě každý. Naši deváťáci zatím dávají přednost gymná-
ziím a středním školám před řemeslnými a učňovskými obory. 
Součástí veletrhu byl rovněž doprovodný program probíhající 
na pódiu uvnitř pavilonu, kde se školy představovaly krátkými 
sportovními a tanečními vstupy a módními přehlídkami. 

V rámci 
získávání 
informací 
jsme také 
navštívili 
Střední 
školu gas-
tronomie 
a služeb 
v Liberci, která nabízí zajímavé studijní obory zakončené ma-
turitou nebo výučním listem. V centru praktického výcviku nás 
provedli školní provozovnou pro kuchaře, cukráře, kadeřnice 
a kosmetičky, seznámili jsme se s obsahem a rozsahem nabíze-
ného studia a získali podrobnosti o teoretickém studiu a o mož-
nostech praxí. 

Kromě gastronomických a hotelových služeb se zde zaměřují 
i na obor krejčovství, který byl formou módní přehlídky také 
představen na veletrhu Educa.                       

M g r .  A .  Z a p l e t a l í k o v á ,  v ý c h o v n á  p o r a d k y n ě
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Švestky letos dozrály i v Harrachově
Na naší louce, mezi pensionem Jitka a Eliška, máme starou 
švestku. Již v šedesátých letech napsal do kroniky tehdejší 
kronikář Martin:
Je to s podivem, že v Harrachově švestky dozrají. Strom každo-
ročně krásně kvete – ale málokdy švestky dozrají. Některý rok 
kolem 3. - 6. září mrzne, a to je konec švestek.
Letošní léto se vydařilo, i podzim byl teplý a pěkný, takže od 
10. do 20. října jsme již natrhali skoro sto kilo krásných zralých 
švestek. Máme spoustu kompotů, knedlíků, výborná povidla 
a švagrová peče výborné „buďáky“ - závin se švestkami a má-
kem.
Švestky na stromě jsem i vyfotil.
Wolfgang Slavík

ŽIVOT VE MĚSTĚ

Září a říjen v MŠ Kamínek

Prázdniny skončily hop, hop, hop,
jsme zase starší o jeden rok,
všichni se do školy těšíme,
kamarády zase uvidíme.

Takto jsme vítali po prázdninách děti, na které jsme se moc těši-
li. Ačkoliv jsme si mysleli, že tento školní rok budeme mít méně 
dětí, přihlásily se i děti z okolních měst, což nás potěšilo.
Během prázdnin byla zrekonstruována umývárna a záchodky 
u Motýlků a nový na zahradě mateřské školy.

První týden proběhl úplně v klidu, dokonce i ve třídě Sluníček, 
kde byly nové malé děti, se to obešlo bez slziček.

Hned 2. září jsme jeli žlutým vláčkem na vyjížďku po Harracho-
vě a děti z nejstaršího oddělení navštívily Šindelku.
Ve středu 16. září se konal Kloboukový den a odpolední akce 
na zahradě MŠ pro rodiče a děti Sluníčkové odpoledne. Při 
pěkném počasí a dobré náladě se malovalo na kameny, dělaly se 
výrobky z papíru a chytaly se ryby. Krásnými barevnými kame-
ny jsme si vyzdobili zahradu mateřské školy.

Ve středu 30. září jsme měli Sportovní odpoledne pro rodiče 
a děti. Na zahradě MŠ bylo připraveno osm sportovních disci-
plín, které děti a rodiče společně plnili. Potom měli tři sportovní 
disciplíny jenom rodiče a za velikého povzbuzování dětí zvítězily 
maminky 2:1.
Na závěr akce všichni sportovci dostali odměnu a diplom a roz-
loučili jsme se sportovním pokřikem.
Akce se moc vydařila a chválíme rodiče dětí za to, jak se aktivně 
zapojují do všech akcí, které školka pořádá.
Vyletěl si pyšný drak,
vyletěl až do oblak,
doletěl do naší školky
viděl všechny kluky, holky.

V týdnu od 19. do 25. října jsme pořádali Dračí týden, který vy-
vrcholil přehlídkou draků, které si děti s pomocí rodičů udělaly 
doma, a kterými si krásně vyzdobíme školku. Všechny draky 
čekala odměna.

K o l e k t i v  M Š  K a m í n e k  H a r r a c h o v

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA ŠKOL

Foto: archiv MŠ



Rozsvícení vánočního stromu
Rozsvícení vánočního stromu v Harrachově spojené se zpíváním vánočních koled, ochutnávkou cukroví a jiných dobrot se před 
harrachovskou radnicí uskuteční v neděli 29. 11. se od 13.00 hodin.
Tradiční program s vánočním trhem, jehož vyvrcholením bude rozsvícení vánoční stromu novým Krakonošem. V průběhu 
odpoledne vystoupí mimo jiné i sbor Satori z Poniklé.

Více informací na tel. +420 481 528 152
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Wellness hotel Svornost hledá uchazeče na níže uvedená místa:

Číšník – Servírka
Pomocná síla v kuchyni
Recepční
Masérka

INZERCE

Dobrý den,
zasílám obrázky našich výrobků, které by se Vám mohly 
hodit do listopadového čísla.

H o r á č k o v i  ( N o v y  S v ě t  5 2 8 )

Z REDAKČNÍ POŠTY – PŘÍSPĚVKY ČTENÁŘŮ
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NOVÉ KNIHY V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ

Milí čtenáři a přátelé městské knihovny,
Listopad je odvozen od padání listí, osobně si myslím, že je krásným měsícem. Blíží se zima a s tou i konec roku. Ráda bych vás 

pozvala do knihovny, kde si vyberete z krásných nových knih, které jsem nakoupila (viz níže). 

Pro dospělé čtenáře                                                                                      
Doerr, Anthony – Jsou světla, která nevidíme 
Marie-Laure prožívá s milujícím otcem spokojené dětství v Paříži. Život ji však postaví před první těžkou 
zkoušku, když v raném věku oslepne. Tehdy ještě netuší, že má před sebou další, mnohem obtížnější 
zkoušky. Němci obsazují Paříž a Marie s otcem jsou nuceni uprchnout, musejí opustit své dosavadní 
jistoty a vydat se za nejasnou vidinou bezpečného útočiště. Je ale možné najít takové místo v rozbouřené 
Evropě? Zvláště když s sebou Mariin otec nese nebezpečné tajemství? 

Weinová, Elizabeth – Krycí jméno Verity
11. října 1943 se nedaleko Paříže, v okupované Francii, zřítilo britské špionážní letadlo. Jeho pilotka a pa-
sažérka byly nejlepší přítelkyně. Jedna z dívek má naději, že přežije. Druhá hru o život prohrála dříve, než 
začala. Když Verity chytne gestapo, myslí si, že nemá žádnou šanci na přežití. Jako tajný agent chycený na 
nepřátelském území zažívá nejhorší noční můru jakéhokoliv špióna. Nacisté ji ale ihned nezabijí, dají jí na 
výběr: Buď jim odhalí svou misi, anebo ji strašlivým způsobem popraví. A ona se rozhodne říct jim pravdu. 
Avšak ne takovou, jakou očekávají.

Eco, Umberto – Nulté číslo
V Nultém čísle se vrací Ecovo oblíbené prostředí redakce. Ztroskotaný nájemný spisovatel připravuje 
nulté číslo bulvárního plátku Zítřek, jehož cílem je spíš vydírat než informovat. Zaplete se přitom do 
šíleného příběhu, v němž hraje roli mrtvola lži-Mussoliniho, vražda papeže Jana Pavla I., Rudé brigády, 
CIA, mafie a houfy spiklenců. 

Hawkins, Sarah – Uzdravený poník
Příběh se šťastným koncem, který se skutečně stal! Mia moc ráda pomáhá mamince v záchranné 
stanici, kde pracuje jako ošetřovatelka zvířat. Když tam jednoho dne přivezou hubenou a vystraše-
nou Polly, je holčičce jasné, že tenhle poník bude potřebovat spoustu péče a pozornosti. Bude však 
vlídný přístup a dostatek jídla stačit k tomu, aby Polly začala lidem důvěřovat? Mia s maminkou 
udělají všechno proto, aby se to podařilo… Krásný příběh o lidech s dobrým srdcem, kteří pomáhají 
zachraňovat zvířátka.

Pro začínající malé čtenáře                                        

Román společenský
Nicholls D. – Tři na cestě
Romány historické
Doerr A. – Jsou světla, která nevidíme, 
Weinová E. – Krycí jméno Verity
Vědecko – fantastický román
Golden Ch. – Vetřelec- Peklo
Milostný román
Lindsey J. –Dokonalá partie
Dobrodružný román
Beranová Z. – Poslední nosorožec
Napínavý román
Mankell H. –O krok pozadu
Detektivní román
Whitton H. – Čtvrtý jezdec apokalypsy

Česká próza
Bolavá A. – Do tmy
Světová próza
Eco U. – Nulté číslo
Detektivní román český
Tomášková P. – Vražda za zásluhy
Cestopis
Šimánek L. – Cesty za dobrodružstvím
Životopisy
Tučková L . – Suzanne Renaud, 
Černocká P. – Co mě maminky (ne)
naučily
Fantasy román pro mládež
Část P. C. – Vykoupená

Příběhy pro malé čtenáře
Fendrichová N. – Speedy – Zkouška 
odvahy, Janouch K. – Ivanka ráda jí
Naučná literatura pro děti
Schmitt G. – Tvoříme z papírových 
ruliček
Příběh pro děti
Hawkins S. – Uzdravený poník
Historický příběh pro děti
Válková V. – Svatý Václav
Dobrodružný příběh pro děti
Brezina T. C. – Zmizení v hlubinách
Pohádkový příběh pro děti
Bussell D. – Malá baletka Rosa a pták 
ohnivák

Nové knihy

Soutěže pro děti 
Na měsíc listopad pro děti, žáky připravuji soutěž na téma všeobecný kvíz. Za měsíc září měli 0 chyb: 
Filip Stejskal, Anna Stejskalová, Barbora Bulušková, Natálie Burdová, Jakub Gabčo, Šárka Slavíková, Andrea Pánková, Robert 
Čičák, Natálie Hřebenová, Viktorie Kneřová, Adéla Horčičková, Dominika Dlouhá, Michal Kašpar, Michal Morávek.
Gratuluji! Krásný podzimní měsíc přeje Kateřina Fejtová.
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První výročí založení společnosti Ski Areál U Dolu

V uplynulých dnech uběhl jeden rok od založení společnosti Ski 
Areál U Dolu. Zároveň již rok probíhají přípravné práce na zámě-
ru, jehož realizace by ve svém důsledku vedla k otevření dalších 
sjezdových kapacit města Harrachov v lokalitách U Dolu a Obůrka. 
Zakladatelé společnosti jsou přesvědčeni, že realizace záměru bude 
pro Harrachov a jeho občany prospěšná a v určité formě dokonce 
nezbytná pro udržení stávající úrovně podnikání, služeb a životní 
úrovně ve městě. 
 
Harrachovu dnes reálně hrozí, respektive již probíhá, masivní 
přesun návštěvníků vyhledávajících sjezdové lyžování do jiných 
českých i zahraničních lyžařských center, kterým je umožněn rozvoj 
podmínek pro sjezdové lyžování a které svými parametry odpovídají 
požadavkům na moderní sjezdové lyžování. Pro ilustraci a srovnání 
s dalšími areály v české části Krkonoš uveďme několik čísel:

Harrachov     …8 km sjezdovek    … přepravní kapacita 5.250 osob/
hod 

a srovnejme s:

Špindlerův mlýn …24,3 km sjezdovek … přepravní kapacita 20.543 
osob/hod 
Černá hora - Pec …38,6 km sjezdovek … přepravní kapacita 36.120 
osob/hod 
Rokytnice n. Jiz. …22,4 km sjezdovek … přepravní kapacita 15.365 
osob/hod

ale také například s:

Herlíkovice         …12,7 km sjezdovek … přepravní kapacita 7.100 
osob/hod 
Mladé Buky        …5,1 km sjezdovek   … přepravní kapacita 8.020 
osob/hod 
Malá Úpa            …3,6 km sjezdovek   … přepravní kapacita 4.870 
osob/hod

Ze srovnání je zřejmé, že Harrachov v těchto číslech nejen daleko 
zaostal za tradičními středisky, s nimiž byl v minulosti na podobné 
úrovni, ale že se přes něj dostávají i střediska, která v minulosti 
prakticky nikdo neznal a která měla pouze lokální význam. 

V důsledku odlivu návštěvníků lze ve střednědobém horizontu oče-
kávat pokles objemu podnikatelských příležitostí a služeb  
v Harrachově a další odchod obyvatel Harrachova do jiných lokalit 
za prací. Snižování počtu obyvatel Harrachova zejména o mladé lidi 
je statisticky doložitelný trend posledních let. 

Záměr ČOV vybudovat v Harrachově olympijské centrum a využít 
část dnešních sjezdovek pro přípravu vrcholových sportovců (a tedy 
znemožnit jejich užívání veřejností) výše popsané trendy pouze 
katalyzuje a umocní. 
 
V této situaci je evidentní, že rozvoj a modernizace sjezdových ka-
pacit pro veřejnost je pro město Harrachov a jeho občany existenční 
nutností. Záměr připravovaný společností Ski Areál U Dolu může 
být jednou z variant, jak momentální nepříznivou trendy zvrátit 
a měl by občanům Harrachova přinést následující:
 
- navýšení současné kapacity sjezdových tratí tak, aby odpovídala 
stávající ubytovací kapacitě města
- rozšířit stávající areál o bezpečné a komfortní tratě s důrazem na 
rekreační lyžování
- zapojit do projektu maximálně stávající dopravní infrastrukturu 
města využitím dnes minimálně využívaného centrálního parkoviště 
a s tím související odklon automobilové dopravy z přetíženého centra 
města 
- zvýšit turistickou atraktivnost města
 
Během tohoto roku byla při přípravě záměru podniknuta celá řada 
kroků, jejichž výsledky zatím nemůže harrachovská veřejnost vidět 
v praxi, ale které jsou důležité a měly by zde být zmíněny: 
 

- kompletní průzkum lokalit, trasování tratí, zajištění podkladů 
a vstupních studií
- návrh změny územního plánu  
- vypracování projektové dokumentace areálu a zasněžování firmou 
Snowtech
- komunikace a koordinace záměru změny územního plánu s volený-
mi zástupci města Harrachov na úrovni rady a zastupitelstva
-komunikace záměru změny územního plánu se zástupci KRNAPu
- komunikace záměru změny územního plánu se zástupci Liberecké-
ho kraje, MMR, MŽP, zejména v kontextu platné Politiky územního 
rozvoje na státní úrovni a Zásad územního rozvoje na úrovni kraje

Zde by bylo dobré uvést jeden zajímavý paradox, který vyšel najevo 
při studiu výše uvedených dokumentů. V Zásadách územního rozvo-
je Libereckého kraje se v příslušné části textu dokumentu objevuje 
věta „Za tímto účelem vyloučit vymezování nových areálů pro sjez-
dové lyžování“. Věta, která jde do naprosto nepřiměřeného detailu 
ve vztahu ke zbytku dokumentu, která je do textu zjevně dodatečně 
vložena s chybou v interpunkci a která při jednání s některými do-
tčenými orgány působí jako kouzelná formulka, proč se záměrem dál 
hlouběji nezabývat! 

Nejzajímavější na celé věci je nejen to, že Politika územního rozvoje, 
která je nadřazeným dokumentem Zásadám územního rozvoje nic 
takového nepožaduje, ale hlavně to, že Zásady územního rozvo-
je královéhradeckého kraje žádný zákaz tohoto typu neobsahují 
a jsou plně kompatibilní s Politikou územního rozvoje. Výsledkem 
je situace, kdy v královéhradecké části Krkonoš rozšiřovat stávající 
a budovat nové areály pro sjezdové lyžování lze a v liberecké části 
Krkonoš nikoli, nebo jen s velikými obtížemi.

Zakladatelé společnosti Ski Areál U Dolu dokážou pochopit, že 
územní rozvoj a ochranu přírody v Harrachově, nelze srovnávat 
s rozvojem podobných záměrů v Alpách, se skřípáním zubů ještě 
dokážou pochopit, že je nelze srovnávat s rozvojem v polské části 
Krkonoš, ale nedokážou pochopit, proč se má rozvoj jakéhokoli 
záměru v České republice řídit jinými pravidly jen proto, že je o pár 
kilometrů dál a patří tedy již do jiného kraje!    

Vzhledem k tomu, že v současné době začíná proces změny Zásad 
územního rozvoje libereckého kraje, bylo by asi dobré, aby občané 
Harrachova i dalších obcí v západních Krkonoších dali politikům na 
komunální úrovni i úředníkům zodpovědných orgánů jasně a hlasi-
tě najevo, že si přejí, aby pro rozvoj místa, v němž žijí, a tedy i pro 
kvalitu jejich budoucího života, platila stejná pravidla, jaká platí 
například v Jánských lázních, Peci pod Sněžkou i v dalších místech 
středních a východních Krkonoš.   
       
Dalšími kroky, které plánují zakladatelé společnosti Ski Areál 
U Dolu v nejbližších měsících podniknout jsou:
 
-  dohodnout se s městem na jeho podílu v celém budoucím záměru, 
získat podporu města na úrovni zastupitelstva a realizovat vlastnický 
vstup města do společnosti Ski Areál U Dolu 
-  získat podporu zastupitelstva Harrachova, ale i představitelů 
dalších obcí a svazku obcí pro změnu Zásad územního rozvoje 
libereckého kraje ve smyslu odstranění restrikce budování areálů pro 
sjezdové lyžování
- dosáhnout společně toho, aby nový text Zásad územního rozvoje 
libereckého kraje, který by měl být schválený do konce příštího roku, 
tuto restrikci neobsahoval
- poté se pokusit znovu projednat záměr se zástupci KRNAPu 
a nalézt kompromisní řešeni změny územního plánu, které bude 
respektovat skutečné přírodní hodnoty v dotčených lokalitách, ale 
které zároveň bude respektovat i přání a potřeby lidí, kteří v Harra-
chově žijí a žít budou 
 
O dalším vývoji projektu budou zakladatelé společnosti Ski Areál 
U Dolu harrachovskou veřejnost informovat. Je nesmírně důležité, 
aby harrachovští občané o projektu měli informace a podporovali 
jej. Bez podpory v místě by totiž nemělo smysl v projektu pokračovat 
a utrácet vněm dál peníze i čas. 

Zakladatelé společnosti Ski Areál U Dolu děkují za podporu.
Michal Kunrt, Jaroslav Veverka, Michal Franc
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www.zlikvidujauto.cz

603 846 092

VÝKUP VOZIDEL
ZA HOTOVÉ

• odtah vozidel zdarma
• prodej náhradních dílů

odtahové služby• 

•  • •  •OSOBNÍ NÁKLADNÍ AUTOBUSY

• výkup a likvidace technologických celků, strojů a hal

• vystavení dokladu k zákonnému
odhlášení vozidla z registru

VÝKUP ŽELEZA A BAREVNÝCH KOVŮ

Project1_Layout 1  31.8.2015  15:05  Page 1
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FOLKLOR – ZVYKY A PRANOSTIKY 

PRANOSTIKY
Když krtek v listopadu ryje, budou na vánoce létat komáři.
V listopadu příliš mnoho sněhu a vody, to známka příští neúrody.
Nepřijde-li sníh na Vše svaté v noci, přijde o svatém Martině se vší mocí.
Půjde-li husa na Martina po ledě, příští rok dlouhé léto bude.
Svatá Kateřina prádlo máchá a svatá Barbora jej škrobí.

VÝZNAMNÉ DNY
  2. 11. Památka zesnulých
11. 11. Mezinárodní den válečných veteránů
13. 11. Mezinárodní den nevidomých
15. 11. Den vězněných spisovatelů
21. 11. Světový den pozdravů

HVĚZDNÝ LISTOPAD
V listopadu budou na večerní obloze chybět planety, avšak v ranních hodinách bu-
deme moci pozorovat Venuši, Mars a Jupiter. Mars je poslední z planet zemského 
typu a je druhou nejmenší planetou Sluneční soustavy. Své jméno dostal Mars dle 
rudého zabarvení, které je symbolem války, ohně a krve. A Mars byl i starořímský 
bůh války. A co způsobuje rudé zabarvení této planety? Oxidace hornin na povr-
chu. Zjednodušeně řečeno, může za to reakce kyslíku s železem, které je přítomno 
v povrchových horninách. Kyslík tedy touto reakcí vytvořil oxidy železa, a tím 
povrch Marsu rezaví a vytváří jeho typické načervenalé zabarvení. 

ESTONSKO

Země, v které byste spíše nalezli nádech 
Skandinávie, než bývalé sovětské repub-
liky. Je to země, kde máte možnost spatřit 
dochované krásy architektury ještě z dob 
středověku, čarokrásné členité pobřeží či 
více než tisíc vnitrozemských jezer. Více 
než polovinu území zde tvoří lesy a téměř 
nedotčená příroda bohatá na jezera, 
bažiny, flóru a faunu. Toto přírodní 
bohatství je chráněno v pěti národních 
parcích. Hlavním městem je Tallinn, což 
v estonském jazyce znamená „dánské 
město“. A proč tomu tak je? Protože 
právě Dánové patřili mezi první koloni-
zátory. Historická část města je zapsána 
na seznam světového kulturního dědictví 

UNESCO a můžeme zde navštívit i nej-
starší fungující lékárnu v Evropě, která 
své služby začala nabízet již v roce 1415. 
Významnou tradicí je tu zpěv, existují tu 
až několikatisícové pěvecké sbory, které 
fungují více než sto let. 

Vánoce (Jöulud) se v Estonsku slaví 
stejně jako u nás, tzn. 24. prosince. Avšak 
děti tu jsou od první adventní neděle 
obdarovávány drobnými dárečky a paml-
sky, které nacházejí ve svých ponožkách 
či punčochách zavěšených na římsách 
krbů nebo na oknech. Dle toho poznají, 
zda byly předchozí den hodné či zlobivé. 
Hodné dítě nalezne dobrotu, zlobivé jen 
prázdný obsah své punčošky. 

Štědrý den je oslavou rodinnou, ulice 
jsou v tento den liduprázdné, tedy až do 
okamžiku, kdy se navštěvují kostely. Po 
návratu z kostela čeká rodinu slavnostní 
večeře, která mívá podobu vařeného 
kysaného zelí s vepřovým masem, pečené 
husy s jablky, pečeného jelítka a jako 
sladkost se tu podává místo cukroví 
perník. Večeře se zapíjí pivem a děti do-
stávají samozřejmě nealkoholický nápoj 
podobný ruskému kvasu. Dárky ukryté 
v obrovském pytli zde nosí Vánoční děda, 
který má pomocníky v podobě trpaslíků 
a sobů. Vánoční nadílka se rozdává jako 
odměna za odříkání básničky, zazpívání 
či zatancování. 

V Estonsku se dále slaví Den samo-
statnosti, který odkazuje na vyhlášení 
republiky v roce 1918, 1. května probíhají 

oslavy Svátku jara a svátek se silnými 
folklórními kořeny -  24. června Janův 
den (Letní slunovrat). Janův den je zde 
vnímán jako významný mezník mezi jar-
ním setím a počínající prací spojenou se 
sklizní sena. V tento svátek celou noc sví-
tí zapálené vatry, přes které lidé skáčou. 
Tento rituál má prý odehnat zlé duchy od 
příbytků a zajistí dobrou úrodu. 

S t r a n u  p ř i p r a v i l a  L e n k a  S t e h l í k o v á

FOLKLOR A ZVYKY VE SVĚTĚ

foto: wikimedia.org
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V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté
výročí svého narození, a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let pak zveřejňujeme 
každý rok. Ti z vás, kteří si nepřejete, aby vaše maličkost byla ve společenské kronice zmíněna, sděl-
te, prosím, svůj požadavek redaktorovi Jiřímu Endlerovi na telefonní číslo 724 290 784.

Libuše Küfhaberová 88
Zdeňka Riegrová        80
Zdeněk Moravec            75
Jana Střelcová          70

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

MĚSÍC LISTOPAD 2015

V š e m  j u b i l a n t ů m  p ř e j e m e  d o  d a l š í c h  l e t  m n o h o 
r a d o s t i ,  p o h o d y  a  p ř e d e v š í m  p e v n é  z d r a v í .

Nabízím k pronájmu nebytové prostory (dnes bar Fošna) – budova 
po levé straně v areálu pensionu Bílá voda. Prostory jsou vhodné např. 
pro půjčovnu lyží, kol. Obchůdek, občerstvení (ne výčep nebo bar 
s večerním a nočním provozem). Více informací na tel. 602 652 632 
nebo email info@bilavoda.eu.

Hledám spolehlivého pracovníka na ubytování hostů a úklid pokojů 
v Privat 156, Harrachov. Ideální pro bydlící v Harrachově. Práce na 
DPP. Základní znalost AJ nebo NJ, bezúhonnost, flexibilita. Nástup 
možný od listopadu. Plat dohodou. Vhodné pro důchodce a ženy na 
rodičovské dovolené.

Restaurace V Harrachově přijme kuchaře na HPP. Tel. 777 279 161.

Restaurace v Harrachově přijme paní na úklid a mytí nádobí. 
Tel. 777 279 161.

Pro chatu v Harrachově s kapacitou 19 lůžek hledáme šikovnou 
pracovní sílu na správcovství – ubytovávání hostů a úklid chaty 
(probíhá většinou 1x týdně v sobotu).  Práce na DPP nebo živnost. list.  
Požadujeme spolehlivost a časovou flexibilitu. 
Více informací na tel. 723 847 448 

Prodám Nissan X-trail, motor 2l benzín, 2WD, stříbrná metalíza, 
výborný stav, najeto pouze 43000km, celoročně garážováno, 
zabezpečení DefendLock a VIN na oknech, parkovací asistent, 
vyrobeno 9/2006, STK do 9/2016, nový výfuk, nebourané, servisní 
knížka, servisováno v autorizovaných servisech, koupeno v ČR, 1. 
majitel, 1 řidič, vč. zimních pneu, původní cena 660tis.Kč, prodám za 
194tis. Kč. Tel. 728 928 963

Dlouhodobě pronajmu/prodám luxusně vybavený a kompletně 
zařízený apartmán 1+KK 37m2, 3NP, lodžie, garážové stání s vlastní 
sklepní místností. Byt je v úplném centru Harrachova s výhledem na 
Čertovu horu. Cena pronájmu 9000 Kč. Tel. 723 521 245.

Hledáme chalupu nebo apartmán k pronájmu na celou zimní 
sezónu (prosinec 2015 – březen 2016, včetně) pro tříčlennou rodinu 
v Harrachově a okolí. Tel.: 724 375 776.

Hledám kontakt na rodinu Štefana Nagya. Narozen na Slovensku 3. 11. 
1921. Sobáš asi 1950, pracoval ve sklárnách Harrachov /1950-1970?/. 
Prosím informace o něm zasílejte na email: lamacann@gmail.com 
nebo sms na tel. 0903 406 266 

ŘÁDKOVÁ INZERCE

INZERCE

Harrachovský zpravodaj vydává Město Harrachov, čp. 150, Harrachov, 512 46. Příspěvky či inzerci zasílejte na adresu redaktora Jiřího Endlera 
(zpravodaj@harrachov.cz, tel.: 724 290 784) nebo zanechávejte v podatelně městského úřadu. Nevyžádané příspěvky se nevracejí. 
UZÁVĚRKA PROSINCOVÉHO ČÍSLA JE 20. 11.  Evidenční číslo MK ČR E 15902. Sazba D. Hloušek, tisk SURA s.r.o.

Lyžařská škola B+B Harrachov
nabízí práci pro
zimní sezonu 2015-2016

Instruktor / cvičitel lyžování
Ubytování zajištěno
Pro zájemce připravujeme kurs pod záštitou ČSLŠ

“Instruktor základního lyžování“ – v termínu  11.-18.12. 2015

Tel: 481 529 329
       776 155 183
       608 276 082

e-mail: 
balabanbb@quick.cz, 

zakouti@email.cz
www.zakoutiharrachov.cz



OBRAZEM

Fo
to

: D
. H

lo
uš

ek

F i c h t l  C u p  H a r r a c h o v

Fo
to

: a
rc

hi
v 

M
Š

Z  f o t o a r c h i v u  š k o l k y

V y s t o u p e n í  d ě t í  Z Š  p ř e d  z á s t u p c i  m ě s t a  F r e n š t á t u  p o d  R a d h o š t ě m

Fo
to

: L
. S

te
hl

ík
ov

á


